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Szám: 43-21/2008. 

 

J E G Y Z İ K Ö N Y V  

Készült:  Kislıd Község Önkormányzata Képviselı-testületének 2008. november 25-én 
(kedden) 16.00 órakor kezdıdı rendes, nyílt ülésérıl. 

Az ülés helye: Kislıdi Hivatal tanácsterme 

Jelen vannak: 

 Somogyi Anna polgármester 

 Adonyi Józsefné képviselı 

 Juhász Ervin képviselı 

 Kissné Krámli Gabriella képviselı 

 Kléri Gyula képviselı 

 Dr. Lóderer Alajos képviselı 

 Marosi Ödön képviselı 

 Széplábi Ferenc képviselı   

 Üregi Éva képviselı 
  

Tanácskozási joggal jelen van: 

 dr. Szivák Péter körjegyzı 

Igazoltan távol maradt: 

 Magvas Antal képviselı   
 

Somogyi Anna polgármester: 
Tisztelettel köszöntöm a Képviselı-testületet. Megállapítom, hogy a képviselı-testületi ülésen 
a 10 fı képviselıbıl 9 fı jelen van, az ülés határozatképes, így azt megnyitom. 
A meghívóban szereplı napirendi pontokat egy újabbal kiegészíteném. Az Új Atlantisz 
Többcélú Kistérségi Társulás november 19-én tartott ülésén módosította Társulási 
megállapodását, majd megkérte a tagönkormányzatokat arra, hogy fogadja el a következı 
testületi ülésén ezt a módosítást.  Amennyiben másnak kérdése, hozzászólása nincsen, 
javaslom, hogy döntsünk el az ülés kiegészített napirendi pontjainak elfogadásáról.  

Aki a napirendi pontokkal egyetért, kérem, szavazzon! 

Megállapítom, hogy a Képviselı-testület 9 igen szavazattal, ellenszavazat nélkül az ülés 
napirendjét az alábbiak szerint fogadja el: 
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Napirend: 
 
 

1.) Beszámoló a lejárt határidejő határozatok végrehajtásáról 
Elıadó: Somogyi Anna polgármester 

  
2.) Kislıd Község Önkormányzata 2008. évi gazdálkodásának háromnegyed éves 

beszámolójának elfogadása 
Elıadó: Somogyi Anna polgármester 

 
3.) Kislıd község Önkormányzatának 2009. évi költségvetési koncepciójának 

elfogadása 
Elıadó: Somogyi Anna polgármester 

 
4.)  A kislıdi 422/2. hrsz.-ú ingatlan visszavásárlása a SKORPIÓ 2001 Kft.-tıl  

Elıadó: Somogyi Anna polgármester 
 

5.) A helyi állattartás szabályairól szóló 15/2004. (IV. 30.) rendelet módosítása. 
Elıadó: Somogyi Anna polgármester 

 
6.) A temetıkrıl és a temetkezésrıl szóló 8/2004. (IV. 30.) rendelet módosítása. 

Elıadó: Somogyi Anna polgármester 

 
7.) A közigazgatási hatósági eljárás és szolgáltatás általános szabályairól szóló 2004. 

évi CXL. törvény hatályba lépése miatt szükséges rendeletmódosításokról szóló 
5/2005. (X. 28.) rendelet hatályon kívül helyezése 
Elıadó: Somogyi Anna polgármester 

 
8.) Az önkormányzat közmővelıdési feladatairól szóló rendelet elfogadása 

Elıadó: Somogyi Anna polgármester 

9.) Az ÁMK bakonyjákói Német Nemzetiségi Óvodájában történı létszámleépítés 
jóváhagyása 
 Elıadó: Somogyi Anna polgármester 

10.) Új Atlantisz Többcélú Kistérségi Társulás Társulási Megállapodásának a 
módosítása. 
 Elıadó: Somogyi Anna polgármester 
 

11.) Vegyes ügyek 
Elıadó: Somogyi Anna polgármester 
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Napirendi pontok tárgyalása: 

1.Napirendi pont: 

Beszámoló a lejárt határidejő határozatok végrehajtásáról. 
Elıadó: Somogyi Anna polgármester 
 

Somogyi Anna polgármester: 
Az "Ora et labora" pályázatunk önerejének kiegészítésére szolgáló pályázatot benyújtottam. Az 
elıterjesztés kiküldésekor még nem volt meg az eredménye, ma már tudjuk, hogy a pályázatot 
elutasították. Az indoklás nagyon egyszerő: nincs pénz.  

Kérdezem, hogy van-e valakinek hozzászólása. Amennyiben nincs hozzászólás, kérlek titeket, 
hogy fogadják el a határozati javaslatot. 

Aki elfogadja, kérem kézfeltartással jelezze azt! 

A Képviselı-testület 9  igen szavazattal, ellenszavazat nélkül a következı határozatot hozta: 

Kislıd Község Önkormányzata Képviselı-testületének 79/2008. (XI. 25.) 
számú határozata: 

Kislıd község Önkormányzatának Képviselı-testülete elfogadja a 
Polgármester lejárt határidejő határozatok végrehajtásáról szóló beszámolóját. 
 
Felelıs: Somogyi Anna polgármester 
Határid ı: azonnal 
 

2.Napirendi pont: 

Kislıd Község Önkormányzata 2008. évi gazdálkodásának háromnegyed éves 
beszámolójának elfogadása 
Elıadó: Somogyi Anna polgármester 
 
Somogyi Anna polgármester: 
Az elıterjesztést az ülés elıtt mindenki megkapta. Van kérdése valakinek a 
beszámolóval kapcsolatban? 
 
Széplábi Ferenc képviselı: 
A beszámoló második oldalán lévı a helyi adó bevételek összegét túl magasnak tartom. 
Valószínőleg elírás történt és nem 8.414 ezer, hanem 4.814 ezer forint bevétele volt az 
Önkormányzatnak az adott idıszakban, de ez még így is kétszerese a tervezettnek. 
Miért van ez így? 

Somogyi Anna polgármester: 
Igen a helyes szám a 4.814 ezer Ft, a beszámoló más helyein is megjelenik helyesen. A 
helyi adó bevétel emelkedésének oka az, hogy a különbözı nagy multicégek, ilyen 
nálunk például a MOL, már nem csak a bejelentett székhelyén adózik, hanem 
mindenhol, ahol tevékenységet folytat. Egyébként adóemelés ebben az évben ugye nem 
volt, új vállalkozók sem érkeztek idén. Jövıre viszont már biztosan érkezik egy, 
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ugyanis a kalandpark tulajdonosa átteszi a székhelyét Veszprémbıl Kislıdre, hozzánk 
fogja az adóját befizetni. a 2009-es évtıl. 
További kérdések esetleg? 
Amennyiben nincs, megkérdezem, hogy ki szavaz arra, hogy az Önkormányzat 
gazdálkodásának háromnegyed éves helyzetérıl szóló beszámolót az elıterjesztésben 
foglaltaknak megfelelıen elfogadjuk? 

A Képviselı-testület 9  igen szavazattal, ellenszavazat nélkül a következı határozatot hozta: 

Kislıd Község Önkormányzata Képviselı-testületének 80/2008. (XI. 25.) 
számú határozata: 

Kislıd község Önkormányzatának Képviselı-testülete úgy dönt, hogy 
elfogadja Kislıd község Önkormányzata 2008. évi költségvetésének 
háromnegyed éves teljesítésérıl szóló beszámolóját. 

Felelıs: Somogyi Anna polgármester 
Határid ı: 2008. november 30. 

 
 

3.Napirendi pont: 

Kislıd Község Önkormányzata 2009. évi költségvetési koncepciójának elfogadása. 
Elıadó: Somogyi Anna polgármester 

Somogyi Anna polgármester: 
A koncepcióból még túl sok információt nem tudunk levonni a jövı évi költségvetést 
illetıen. Az állami költségvetés elfogadása után tudunk csak elkezdeni érdemben 
számolgatni. Ahogyan tegnap elmondtam a Körjegyzıség támogatása jelentısen 
csökkeni fog, ugyanez elmondható az iskolai normatívákról is. A szociális ellátások 
rendszerét teljesen átalakítják, új ellátási formák, új támogatási feltételek lépnek majd 
be a rendszerbe. A tervezet szerint a munkaképes, rendszeres szociális segélyre jogosult 
embereket az Önkormányzatnak kell foglalkoztatnia. Ez több szempontból is terhet ró 
az Önkormányzatra, illetve a Hivatalra. Eleve ezeknek az embereknek a nagy része 
nem véletlenül munkanélküli. Nehéz ıket felügyelni, folyton a sarkukban kell lennie 
valakinek. Alkalmazásuk rendkívül sok adminisztrációs feladattal jár, ami egy ilyen kis 
létszámú Hivatalban még hatványozottabban jelentkezik. Ezen kívül az, hogy ezek az 
emberek dolgozzanak, az az Önkormányzatnak nem kevés pénzébe kerül a bérükön 
kívül is. Minden munkának van anyagköltsége, ezenkívül a használt gépek beszerzése, 
karbantartása is éves szinten nagy kiadást jelent. Az egészségügyi szolgáltatások 
ellátásához is valószínőleg nagyobb összeggel kell hozzájárulnunk majd. 

Marosi Ödön képviselı: 
Remélem, hogy nem ezek lesznek az elfogadott költségvetési számok. Ha jól 
emlékszem minden évben sikerült még a különbözı lobbi tevékenységeknek 
köszönhetıen pozitív változtatásokat kicsikarni a fı számok tekintetében tervezethez 
képest. 

Somogyi Anna polgármester: 
Az biztos, hogy ha minden így marad, jövıre nagyon nehéz helyzetbe kerül az 
Önkormányzat. A bevételeket növelni fogja, ha bevezetjük az idegenforgalmi adót, 
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aminek a finanszírozása úgy történik, hogy minden forint befizetett idegenforgalmi adó 
után az állam ad még kettı forint támogatást, de ebbıl egyenlıre túl nagy bevételt még 
így sem várhatunk. 

Széplábi Ferenc képviselı: 
Kik tartoznak bele abba a körbe, akiknek ezt fizetni kell? 

Somogyi Anna polgármester: 
A Vadásztársaság vendégháza bonyolítja le jelenleg a legnagyobb vendégforgalmat 
Kislıdön, ezenkívül egy-két falusi szállásadó van bejelentkezve az önkormányzatnál. 
Viszont jövıre, ha beindul a Kalandpark, akkor jelentısen megnıhet az idegenforgalmi 
tevékenység a településen. 

Van még valakinek kérdése a 2009. évi koncepcióval kapcsolatban? 

Amennyiben nincs, kérem emelje fel a kezét, aki egyetért az Önkormányzat 2009. évi 
költségvetési koncepciójának elıterjesztésben foglaltak szerinti elfogadásával. 
 

A Képviselı-testület 9  igen szavazattal, ellenszavazat nélkül a következı határozatot hozta: 

Kislıd Község Önkormányzata Képviselı-testületének 81/2008. (XI. 25.) 
számú határozata: 

Kislıd község Önkormányzatának Képviselıtestülete Kislıd község 
Önkormányzatának 2009. évi költségvetési koncepcióját megtárgyalta, és az 
elhangzottak figyelembe vételével elfogadta azt.  

Felelıs: Somogyi Anna polgármester 
Határid ı: 2008. november 30. 

 

 

4.Napirendi pont: 

A kislıdi 422/2. hrsz.-ú ingatlan visszavásárlása a SKORPIÓ 2001 Kft.-tıl. 
Elıadó: Somogyi Anna polgármester 

Somogyi Anna polgármester: 
Még 2001-ben történt, hogy megkereste az Önkormányzatot a SKORPIÓ 2001 Kft. 
azzal a kéréssel, hogy idısek otthona építése céljából osszuk meg a 422. hrsz.-ú 
területünket, és annak egy közel 5000 m2-es darabját adjuk el a részükre. Az akkori 
Képviselı-testület támogatta az elképzelést, ráadásul a KFT. úgy nyilatkozott, hogy az 
önkormányzat számára felajánl kettı helyet az idısek otthonába, aminek a 
felhasználásáról rászorultsági alapon mi dönthettünk volna. Mindezek után arról is volt 
szó, hogy ingyenesen felajánljuk a Kft. számára a fenti területet, de tekintettel arra, 
hogy az Adóhatóság nem igazán szereti az ilyen ellenérték nélküli tulajdonosváltásokat, 
a Képviselı-testület úgy döntött, hogy 400.000 Ft-ért értékesíti a kívánt területet. Az 
összeg átutalása meg is történt, és írtunk egy elıszerzıdést, ami alapján kellett volna a 
Kft. ügyvédjének megírni a végleges adás-vételi szerzıdést, és intézkedni az ingatlan-
nyilvántartásban történı átvezetésrıl. Minderre azonban már nem került sor. A 
döntésünk meghozatalakor még mőködött a Széchenyi-terv, aminek keretében jelentıs 
állami támogatásban részesültek az ilyen intézmények mőködtetıi. A következı évi 
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Kormány váltást követıen azonban már csak az önkormányzati, illetve egyházi 
mőködtetéső intézményeket támogatta az állam, a Kft.-nek pedig akkora tıkéje nem 
volt, hogy saját erıbıl megvalósítsa a beruházást. 
A terület hivatalosan még a miénk, de a Kft. vezetıje szeretné bejegyeztetni a 
tulajdonosváltozást az ingatlan-nyilvántartásban, vagy pedig kéri vissza a befizetett 
pénzének a kétszeresét. 

dr. Szivák Péter körjegyzı: 
Az biztos, hogy a rendelkezésére álló iratok alapján nem fogják a nevére bejegyezni az 
ingatlant. Szerintem azt kell eldönteniük, hogy kifizetik-e neki a kért összeget. Azt a 
pénzt ı befizette az Önkormányzatnak, lényegében a semmiért, és mivel az üzlet nem 
jött létre szeretné annak kamattal növelt összegét visszakérni.  

Somogyi Anna polgármester: 
Nem tudom emlékeztek-e rá mekkora probléma volt annak idején abból, hogy miután 
ık a fenti összeget kifizették, tereprendezés címszó alatt a területen található nagy 
értékő faállományt kivágták, és eltávolították. Annak idején lakossági nyomásra, a 
kivágott fák értékét felbecsültettük, és úgy emlékszem, hogy nagyobb értéket képviselt, 
mint a területért kapott 400.000 Ft. 

Dr. Lóderer Alajos képviselı: 
Én ott voltam, mikor ezek a fakivágások megtörténtetek, és túlzásnak tartom, hogy 
nagyértékő faállományról beszélünk. Ott egyszerően egy elhanyagolt gazos, akácos 
részt tisztítottak ki a Máriáék. Talán öt-hat értékesebbnek mondható fa volt az egész 
területen.  

Somogyi Anna polgármester: 
Ez nem az én véleményem szakértıi jelentés készült a kivágott fákkal kapcsolatban. 

Széplábi Ferenc képviselı: 
Nincs már meg az a szakértıi vélemény? Kíváncsi lennék pontosan mit tartalmaz. 

Marosi Ödön képviselı: 
Emlékszem, hogy volt errıl szó, de szerintem nem külön napirendi pontként tárgyaltuk, 
és nem is döntöttünk hivatalosan az ügyben. Az jött ugye ki, hogy körülbelül annyit ért 
a kitermelt fa, mint amennyit a Kft. átutalt a számlánkra, és mivel az átírás nem jött 
létre, abban maradtunk, hogy maradjon minden a régiben, ık nem írják nevükre a 
területet, mi pedig nem fogunk kártérítést követelni. 

Somogyi Anna polgármester: 
Maradjunk annyiban, hogy megpróbáljuk elıkeríteni az említett szakértıi véleményt, és 
késıbb döntünk a kérdésben. Egyetértetek a javaslatommal? 

Aki egyetért azzal, hogy a SKORPIÓ 2001 Kft. kérelmérıl a következı ülésünkön 
döntsünk, kérem emelje fel a kezét. 

A Képviselı-testület 9 igen szavazattal, ellenszavazat nélkül – határozathozatal nélkül – 
elfogadja a Polgármester javaslatát! 
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5.Napirendi pont: 

A helyi állattartás szabályairól szóló 15/2004. (IV. 30.) rendelet módosítása. 
Elıadó: Somogyi Anna polgármester 

Somogyi Anna polgármester: 
Mindenki olvasta az elıterjesztést, van valakinek kérdése az ott leírtakkal 
kapcsolatban? 

Üregi Éva képviselı: 
A kutyák számának maximálásának még látom értelmét, de a macskák esetében 
szerintem nem lehet nyomon követni melyik macska kié, és kinek mennyi macskája 
van.  
dr. Szivák Péter körjegyzı: 
A gyakorlatban valószínőleg nem kell majd alkalmaznunk ezt a rendelkezést, de ha 
valakinek problémája adódna a szomszédban lévı macskákkal, akkor erre hivatkozva 
fogok tudni eljárni az ügyben. 

Somogyi Anna polgármester: 
Ha nincs egyéb kérdés vagy hozzászólás, szavazásra bocsátom a kérdést! 

Aki a helyi állattartási rendelet tervezetében foglaltakkal egyetért, kérem emelje fel a 
kezét! 

A Képviselı-testület 9 igen szavazattal, ellenszavazat nélkül a következı rendeletet alkotta: 

 
Kislıd Község Önkormányzata Képviselı-testületének 

10/2008. (XI.26.) rendelete a helyi állattartás szabályairól  

 (a Rendelet a jegyzıkönyv mellékletét képzi) 
 
 

6.Napirendi pont: 
 
A temetıkr ıl és a temetkezésrıl szóló 8/2004. (IV. 30.) rendelet módosítása. 
Elıadó: Somogyi Anna polgármester 

Somogyi Anna polgármester: 
A temetırendeletben foglalt szabályok a mi tulajdonukban lévı köztemetıre 
vonatkoznak, az egyházi tulajdonban lévı temetıre nem. Nekik is kellene hozniuk egy 
ilyen rendeletet, mint temetı fenntartók, de az nem a mi dolgunk. 
 
dr. Szivák Péter körjegyzı: 
Szabályzatban kellene rendezniük a temetıvel és a temetkezéssel kapcsolatos 
szabályokat. A köztemetıre vonatkozó jelenleg hatályos rendelet nekem egy tervezetre 
hasonlít igazán, vannak olyan szakaszai, melyben leírja, hogy mire vonatkozólag 
állapíthat meg szabályokat az Önkormányzatokat, de ezeket Kislıd vonatkozásában 
nem fejti ki. Lényegében a törvény adta kereteket között, beírtam a rendeletbe mindazt, 
ahogy jelenleg Kislıdön a temetı igazgatása folyik. 
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dr. Lóderer Alajos képviselı: 
A sírhely megváltására vonatkozó résszel kapcsolatban kérdezném, hogy miért nem 
kérünk pénzt ezért. A katolikus temetıben sincs ingyen a sírhely azoknak, akik nem 
fizetik az egyház adót. 

dr. Szivák Péter körjegyzı: 
Nekem ez furcsa is volt, de egyenlıre azt írtam be a tervezetbe, ahogy idáig mőködtek a 
dolgok. Ha úgy döntenek, hogy a sírhelyek megváltásáért, valamint bizonyos idı eltelte 
után újraváltásáért szeretnének díjat szedni, szívesen beírom a végleges rendeletbe. 

Somogyi Anna polgármester: 
Kérek konkrét javaslatokat akkor a megváltásra vonatkozóan. Kelljen-e fizetni, 
mennyit, és hány évig válthassák meg a sírhelyet? 

dr. Lóderer Alajos képviselı: 
Legyen 15 ezer forint a megváltás összege, és ennek fejében 25 évre kapják meg a 
sírhely felett a rendelkezési jogot. 

Kléri Gyula képviselı: 
Ez a rendelkezés már azokra is vonatkozik, akiknek a rokonai már ott el vannak 
temetve. 

Somogyi Anna polgármester: 
Szerintem ez a rendelkezés a hatályba lépése napjától lenne alkalmazva, azokra akiket 
az után a dátum után temetnek el. 

dr. Szivák Péter körjegyzı: 
Utána nézek annak, hogy lehet-e alkalmazni ezen rendelkezéseket a már meglévı 
sírhelyekre. Ha igen akkor azon sírhelyekkel kapcsolatban, amelyek 25 évnél régebb óta 
lettek kiadva küldünk egy értesítést az elfogadott rendeletrıl, és arról, hogy ez alapján 
újra kell váltaniuk a sírhelyet. Akik pedig még nem érték el a 25 évet, azok majd akkor 
kapják meg ugyanezt, ha a temetés óta eltelik a 25 év.  

Kissné Krámli Gabriella képviselı: 
Nem lesz abból feszültség, hogy a köztemetıben az újraváltásáért kell díjat fizetni, míg 
a katolikus temetıben eltemetettek után nem kell? 

Somogyi Anna polgármester: 
Jelenleg meglesz ez a különbség, de már az egyház is gondolkodott rajta, hogy bizonyos 
idı után újra kellene váltatniuk a sírhelyeket. Elképzelhetınek tartom, hogy a mi 
döntésünkön felbuzdulva hamarosan ott is bevezetik ezt a kötelezettséget. 

Adonyi Józsefné képviselı: 
Szerintem ezt a Frigyes hamarosan be fogja vezetni, a mi döntésünktıl függetlenül. 

dr. Lóderer Alajos képviselı: 
Kénytelenek is lesznek bevezetni, mert egy idı után ki fogjuk nıni a temetıt, és akkor 
muszáj lesz a régi részeknek legalább egy részét újra felhasználni.   

Marosi Ödön képviselı: 
Szerintem sokan vannak úgy, hogy csak azért kezelik a régi sírokat, hogy ne szólják meg ıket. 
Ha bevezetnénk ezt az újraváltást, sokan nem áldoznának erre ekkora összeget, és akkor újra 
lehetne temetni arra a parcellára. 

Somogyi Anna polgármester: 
Rendben van. Az Alajosnak volt egy javaslata, miszerint 25 év után kelljen újra megváltani a 
sírhelyet, és a megváltás 15.00 Ft-ba kerüljön. Egyetértetek ezzel, vagy van más javaslatotok? 
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Kléri Gyula képviselı: 
Írjunk be 25 évre 25.000 Ft-ot, ennek a pénznek az évek alatt úgy is mindig csak kevesebb lez 
az értéke, és gondolom minden évben nem fogjuk ezt az összeget módosítani. 

Marosi Ödön képviselı: 
Szerintem az sok. Belegondolsz kik vannak oda eltemetve! Ráadásul nem a bevétel szerzés a 
lényege ennek a rendelkezésnek, hanem hogy a nem gondozott sírok helyébe újra lehessen 
temetni, szebbé téve ezzel a temetıt, valamint jobban kihasználva ezzel azt a kis területet. 
Szerintem maradjon a 15.000 Ft.   

Somogyi Anna polgármester: 
Jelzem, hogy nem csak a megváltásról van szó, hanem arról is, hogy ha a jövıben valaki abba 
a temetıbe akar temetkezni, annak fizetnie kell most is, és egy meghatározott idı múlva is. 

dr. Szivák Péter körjegyzı: 
A megváltás és az újra váltás összege lehet akár különbözı is. 

Széplábi Ferenc képviselı: 
Jelenleg az egyházi temetıben, annak aki nem fizeti az egyházadót 20.000 Ft-ot kell fizetnie a 
sírhelyért. Szerintem legyünk egységesek, és mi is 20 000 Ft-ba állapítsuk meg a sírhely 
megváltás díját. 

Marosi Ödön képviselı: 
Jelenleg az egyházi temetıben azért a 20.000 Ft-ért korlátlan ideig megkapják a temetkezési 
helyet, mi pedig ezt le kívánjuk korlátozni 25 évre, szerintem ez is fontos különbség. 

Somogyi Anna polgármester: 
Maradjunk szerintem a 15.000 Ft-os díjnál. Aki  a rendelet tervezetben foglaltakkal az általam 
javasolt, azaz 15.000 Ft-os díj ellenében 25 évre szóló megváltással kiegészítve egyetért, 
kérem emelje fel a kezét. 
 
A Képviselı-testület 9 igen szavazattal, ellenszavazat nélkül a következı rendeletet alkotta: 

 
Kislıd Község Önkormányzata Képviselı-testületének 

11/2008. (XI.26.) rendelete a temetıkr ıl és a temetkezés rendjérıl  

 (a Rendelet a jegyzıkönyv mellékletét képzi) 
 

7. Napirendi pont: 
 

A közigazgatási hatósági eljárás és szolgáltatás általános szabályairól szóló 2004. évi 
CXL. törvény hatályba lépése miatt szükséges rendeletmódosításokról szóló 5/2005.    
(X. 28.) rendelet hatályon kívül helyezése 
Elıadó: Somogyi Anna polgármester 

Somogyi Anna polgármester: 
Van valakinek hozzászólása az elıterjesztéshez? 

dr. Szivák Péter körjegyzı: 
Ebben az esetben egy egyszerő deregulációs intézkedésrıl van szó. Tartalmilag olyan 
rendelkezéseket tartalmaz ez a rendelet, amik teljesen feleslegesek, ráadásul ezek a módosító 
rendelkezések már úgy is beépültek az alaprendeletbe, úgyhogy a módosító rendeletet már rég 
hatályon kívül lehetett volna helyezni. Különösen azért is idıszerő már ezt a rendeletet 
hatályon kívül helyezni, mert az általa módosított jogszabályok egy kivétellel már hatályon 
kívül lettek helyezve, és a maradék egy is még az idén ugyanerre a sorsra fog jutni.  
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Somogyi Anna polgármester: 
Egyetértetek az elıterjesztés mellékletét képezı rendelet-tervezet elfogadásával? 
 
A Képviselı-testület 9 igen szavazattal, ellenszavazat nélkül a következı rendeletet alkotta: 

 
Kislıd Község Önkormányzata Képviselı-testületének 

12/2008. (XI.26.) rendelete a közigazgatási hatósági eljárás és szolgáltatás általános 
szabályairól szóló 2004. évi CXL. törvény hatályba lépése miatt szükséges 

rendeletmódosításokról szóló 5/2005.   (X. 28.) rendelet hatályon kívül helyezésérıl 

(a Rendelet a jegyzıkönyv mellékletét képzi) 
 

8. Napirendi pont: 
 
Az önkormányzat közmővelıdési feladatairól szóló rendelet elfogadása 
Elıadó: Somogyi Anna polgármester 

Somogyi Anna polgármester: 
Egészen idáig nem volt közmővelıdési rendeletünk. Kérdezlek titeket, hogy szeretnétek-e 
valamivel kiegészíteni? Szeretném azt kérni, hogy a vállalt feladatoknál szereplı 
képességfejlesztı tanfolyamok, ismeretterjesztı elıadások szervezése ponthoz, írjuk oda, hogy 
mindez kizárólag nonprofit formában valósulhat meg, mert amennyiben a kultúrházban 
vállalkozási tevékenység is folyik már nem felelnénk meg az általam a kultúrház külsı 
felújításának megvalósítására benyújtani kívánt pályázati kiírásnak. 

dr. Szivák Péter körjegyzı: 
A rendeletben az nincs benn, hogy ezeket a tanfolyamokat a Mővelıdési házban kell csinálni, 
de ettıl függetlenül beleírhatom, hogy ezeket a tevékenységeket nonprofit módon végzi az 
Önkormányzat. 

Somogyi Anna polgármester: 
Van valakinek egyéb hozzászólása? Amennyiben nincs szavazásra bocsátom a kérdést? 

Aki a rendelet-tervezetben foglaltakkal egyetért, kérem az kézfeltartással jelezze azt. 

A Képviselı-testület 9 igen szavazattal, ellenszavazat nélkül a következı rendeletet alkotta: 

 
Kislıd Község Önkormányzata Képviselı-testületének 

13/2008. (XI.26.) rendelete a helyi közmővelıdésrıl 

(a Rendelet a jegyzıkönyv mellékletét képzi) 

9. Napirendi pont: 
 
Az ÁMK bakonyjákói Német Nemzetiségi Óvodájában történı létszámleépítés 
jóváhagyása. 
Elıadó: Somogyi Anna polgármester 

Somogyi Anna polgármester: 
Kaptam az ÁMK-tól egy levelet, amiben bakonyjákói Óvodában történı létszámleépítés 
jóváhagyását kérte tılünk az Intézményvezetı Úr. Össze szeretnék vonni a jelenlegi két 
csoportot eggyé. Harminchárom gyerek van állítólag jelenleg, de ısszel már kevesebb lesz. 

Aki egyetért az összevonással, kérem emelje fel a kezét!! 
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A Képviselı-testület 9  igen szavazattal, ellenszavazat nélkül a következı határozatot hozta: 

Kislıd Község Önkormányzata Képviselı-testületének 82/2008. (XI. 25.) 
számú határozata: 

Kislıd község Önkormányzatának Képviselı-testülete hozzájárul ahhoz, hogy 
a városlıdi Általános Mővelıdési Központ bakonyjákói Német Nemzetiségi 
Óvodájában 2009. szeptember 1-tıl kettı helyett csak egy csoport mőködjön. 
 
Felelıs: Somogyi Anna polgármester 
Határid ı: azonnal 

 

10. Napirendi pont: 
 
Új Atlantisz Többcélú Kistérségi Társulás Társulási Megállapodásának a módosítása. 
Elıadó: Somogyi Anna polgármester 

Somogyi Anna polgármester: 
Kaptunk az Új Atlantisztól egy elıterjesztést, valamint egy határozati javaslatot, mely alapján a 
Társulási Megállapodás módosítását kellene jóváhagynunk. A Társulás 2009-tıl a szociális 
alapszolgáltatások körébe tartozó faladatokat is el fog látni, és ezt a tényt a Társulási 
Megállapodásban is rögzíteni kell.  A Társulás november 19-én tartott ülésen végre is hajtotta a 
szükséges módosításokat, és most nekünk, mint társult önkormányzatnak ezeket a 
módosításokat jóvá kell hagynunk. 

Van valakinek kérdése, hozzáfőzni valója a napirendi pontban foglaltakkal kapcsolatban? 

Amennyiben nincs szavazásra bocsátom a kérdést. 

Aki az elıterjesztésben szereplı határozati javaslatban foglaltakkal egyetért, kérem emelje fel a 
kezét! 

A Képviselı-testület 9  igen szavazattal, ellenszavazat nélkül a következı határozatot hozta: 

Kislıd Község Önkormányzata Képviselı-testületének 83/2008. (XI. 25.) 
számú határozata: 

 
Kislıd Község Önkormányzatának Képviselı-testülete elfogadja az Új 
Atlantisz Többcélú Kistérségi Társulás Társulási Megállapodás – a Társulási 
Tanács 48/2008. (XI.19.) TT. számú határozatával elfogadott - módosítását az 
elıterjesztés 1. számú mellékletében foglaltaknak megfelelıen. 
 
A Képviselı-testület felhatalmazza a polgármestert, hogy az Új Atlantisz 
Többcélú Kistérségi Társulás többször módosított Társulási Megállapodását 
aláírja. 
 
A Képviselı-testület utasítja a polgármestert, hogy a határozatot az Új 
Atlantisz Többcélú Kistérségi Társulás Elnökének küldje meg. 
 
Felelıs: Somogyi Anna polgármester 
Határid ı: azonnal 
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11. Napirendi pont: 
 
Vegyes ügyek 
Elıadó: Somogyi Anna polgármester 

Somogyi Anna polgármester: 
Az Ödönnek lenne egy kérése. 

Marosi Ödön képviselı: 
A sportpálya melletti öltözıben szeretnénk egy radiátort elhelyezni, és azt rákötni az iskola 
főtési rendszerére. A beruházást ingyen megcsinálnák, de ki szeretném elıtte kérni a 
véleményeteket. 

Széplábi Ferenc képviselı: 
Semmi akadályát nem látom ennek, próbáljuk meg megállítani az öltözı állapotának romlását. 
Az iskola költségvetést terhelné egy minimális, már-már elhanyagolható szinten. 

Somogyi Anna polgármester: 
Örülök, hogy ilyen véleményen vagytok, én is úgy gondoltam, hogy engedélyezzük ezt a 
beruházást. Nekem más mondanivalóm nincsen. 
Köszönöm szépen, hogy megjelentetek a mai ülésen, az ülést ezennel bezárom. (17.30.) 

Kislıd, 2008. november 27. 

 

 

 

 

 

 Somogyi Anna   dr. Szivák Péter 
 polgármester körjegyzı 


